

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської облдержадміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси

(інформаційний список статей)

ІІІ квартал 2024 року

Черкаси 2024

Укладачка

Л. К Кравченко

Редакторка

О. І. Дяглюк

З 18 Заклади культури Черкаської області на сторінках місцевої преси. Вип. 3 : інформ. список / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. Л. К. Кравченко]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2024. – 8 с.

Бібліографічний список містить інформацію з обласних та районних періодичних видань. Він відображає панораму культурного життя області, висвітлює питання регіональної культурної політики, важливі проблеми культури сьогодення, впровадження інноваційних форм роботи в закладах культури та інше. Матеріал цього випуску систематизований за розділами «Органи влади і культура», «Бібліотеки територіальних громад», «Музейна Черкащина», «Культурно-мистецьке життя громад».

Видання розраховане на керівників відділів культури, спеціалістів галузі.

УДК 016:[008:061(477.46):070

Бібліотеки територіальних громад

1. 10 липня Шрамківська громада відзначала 90 років від дня народження поета, краєзнавця, драматурга, нашого земляка Володимира Павловича Щерби // Дробівщина. – 2024. – 24 лип. (№ 30). – С. 1.

Літературний бенефіс «Мої вірші – мої памфлети, мій крик душі і серця біль...» у Шрамківській публічній бібліотеці.

2. Дяглюк, О. В обласній бібліотеці презентували фотопроєкт «МА-ТИ» / Ольга Дяглюк // Черкас. край. – 2024. – 21 серп. (№ 34). – С. 8.

Презентація фотовиставки мариупольської фотографки С. Корабльової, присвяченої матерям загиблих героїв Черкащини, відбулася в Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка.

3. Дяглюк, О. Звучали дитячі голоси війни / Ольга Дяглюк // Черкас. край. – 2024. – 28 серп. (№ 35). – С. 8.

У Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка відбулося нагородження переможців конкурсу поезії «Дитячі голоси війни».

4. Дяглюк, О. Ювілейна okazія Валентини Коваленко / Ольга Дяглюк // Черкас. край. – 2024. – 18 верес. (№ 38). – С. 8.

Творчий вечір відомої письменниці В. Коваленко з нагоди ювілею відбувся в Черкаській обласній універсальній науковій бібліотеці імені Тараса Шевченка.

5. Козоріз, Віктор. Роль Золотоніського [повітового] земства [Полтавської губернії] в розвитку бібліотечної справи [у м. Золотоноші та населених пунктах повіту в другій половині XIX–на початку XX ст.] / Віктор Козоріз // Бібл. форум. – 2024. – № 2. – С. 35–43.

6. Подарунок від актора // Шполян. вісті. – 2024. – 25 лип. (№ 30). – С. 8.

Шполянська міська бібліотека отримала подарунок – дві книги «Сто років нашої боротьби» від письменника й актора Святослава Супрунова.

7. «Сухинівська світлиця» // Надросся. – 2024. – 19 верес. (№ 38). – С. 8.

У Сухинівській сільській бібліотеці Селищенської ТГ Звенигородського району відкрили народознавчу кімнату «Сухинівська світлиця».

8. Черкаській бібліотеці присвоїли ім'я Михайла Слабошпицького // Шполян. вісті. – 2024. – 18 лип. (№ 29). – С. 5.

Ім'я відомого уродженця Шполянщини, письменника та літературознавця Михайла Слабошпицького присвоєно Черкаській центральній міській бібліотеці для дітей.

Музейна Черкащина

9. Балякіна, Т. Ляльок вдягли у піксель: у Черкаському [обласному] краєзнавчому музеї показали експозицію «Ті, хто нас захищає» [до Дня захисників і захисниць України] [Електронний ресурс] / Тетяна Балякіна // Про все : [портал]. – 2024. – 29 верес. – Режим доступу: <https://provce.ck.ua/lialok-vdiahly-u-piksel-u-cherkaskomu-kraieznavchomu-muzei-pokazaly-ekspozytsiiu-ti-khto-nas-zakhyshchaie/> (дата звернення: 16.12.2024). – Назва з екрана.

10. Висоцька, Л. «Холодний Яр» Надії Нікіфорової / Лариса Висоцька // Трудова слава. – 2024. – 12 лип. (№ 28). – С. 3.

Персональна виставка «Холодний Яр» черкаської мисткині, заслуженої художниці України Надії Нікіфорової в картинній галереї Кам'янського державного історико-культурного заповідника.

11. Відкрили центральний вхід до Зеленого будиночка // Трудова слава. – 2024. – 23 серп. (№ 34). – С. 3.

У процесі реставрації Зеленого будиночка відкрито історичний центральний вхід до відомої архітектурної пам'ятки м. Кам'янки.

12. Головецька, Н. Тальнівський музей історії поповнився цінними експонатами / Наталія Головецька // Новий Дзвін. – 2024. – 29 серп. (№ 35). – С. 6.

Почесний житель Тального Анатолій Радзіховський подарував музею дві авторські живописні картини та збірки поезій.

13. Камінська, М. На Звенигородщині місяць демонструватимуть картини заслуженого художника України / Марина Камінська // Новий Дзвін. – 2024. – 22 серп. (№ 34). – С. 5.

Персональна виставка «Україна – вісь земна і небесна» Олега Шупляка в літературно-меморіальному музеї Тараса Шевченка (с. Шевченкове).

14. Камінська, М. У селі на Катеринопільщині з'явився власний музей / Марина Камінська // Новий Дзвін. – 2024. – 19 верес. (№ 38). – С. 6.

Музей культури і побуту відкрився у Залізничці Єрківської ТГ.

15. Костенко, С. «Український мотив» Оксани Куліш / Світлана Костенко // Надросся. – 2024. – 29 серп. (№ 35). – С. 3.

Відкриття виставки художниці Оксани Куліш у музеї «Палац Понятовського» (м. Корсунь-Шевченківський).

16. «Толока» – у Легедзині // Колос. – 2024. – 1 серп. (№ 31). – С. 2.

Шорічне музейне свято в Державному історико-культурному заповіднику «Трипільська культура».

Культурно-мистецьке життя громад

17. Бережимо традиції – збережемо Україну // Світлий шлях. – 2024. – 8 серп. (№ 32). – С. 1.

Фестиваль «Спасівка» зібрав поціновувачів української пісні та звичаїв у селищі Чорнобай.

18. Бірченко, М. Вокальне тріо «Дожниця» з Тального здобуло чергову перемогу / Марія Бірченко // Новий Дзвін. – 2024. – 12 верес. (№ 37). – С. 5.

Тріо «Дожниця» стало лауреатом першої премії на дистанційному Міжнародному благодійному конкурсі мистецтв VIVA LA ITALY – FORMULA в місті Ріміні.

19. Благодійно фестивалили заради Перемоги // Родина і світ. – 2024. – 22 серп. (№ 34). – С. 4.

Фестиваль «Спасівка» зібрав поціновувачів української пісні та звичаїв у селищі Чорнобай.

20. Відбувся великий благодійний захід // Трудова слава. – 2024. – 13 верес. (№ 37). – С. 3.

Благодійний захід «Об'єднані заради перемоги» за участі місцевих та запрошених творчих колективів відбувся в м. Кам'янка.

21. Гала-концерт обласного конкурсу «Над Чумгак-рікою» // Дробівщина. – 2024. – 5 лип. (№ 27). – С. 2.

У селі Кантакузівка Шрамківської громади відбувся гала-концерт обласного конкурсу протяжної пісні, в якому взяли участь фольклорні колективи Черкащини.

22. Голиш, Г. Ювілей людини-академіка / Григорій Голиш // Черкас. край. – 2024. – 18 верес. (№ 38). – С. 4.

На Черкащині відбулися урочистості з нагоди 220-ї річниці від дня народження нашого земляка, поета, вченого-енциклопедиста Михайла Максимовича.

23. Горобець, В. Відзначення лауреатів премії імені Михайла Максимовича / Вікторія Горобець // Златокрай. – 2024. – 26 верес. (№ 39). – С. 8.

Із нагоди 220-ї річниці від дня народження видатного українця М. Максимовича на його батьківщині відбулося відзначення лауреатів почесної премії його імені.

24. Грибок на стінах, а в приміщенні – вода: музей Шевченка у Каневі потребує ремонту // Нова Молодь Черкащини. – 2024. – 10 лип. (№ 27/28). – С. 1.

В. Коваленко, виконувачка обов'язків директора Шевченківського національного заповідника, розповіла кореспонденту «Суспільного» про сучасний стан та проблеми музейного приміщення.

25. Задорожна, А. На благодійному концерті в Нетеребці зібрали понад 26 тисяч грн на дрони / Антоніна Задорожна // Надросся. – 2024. – 4 лип. (№ 27). – С. 3.

У святковому благодійному заході до Дня Конституції України взяли участь усі села Набутівської територіальної громади.

26. Задорожна, Оксана. Ше.Fest 2024: у Моринцях зібрали на тепловізійний Мавік Т3 [Електронний ресурс] / Оксана Задорожна // Україна молода : [інтернет-версія]. – 2024. – 27 серп. – Режим доступу: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/185164/> (дата звернення: 16.12.2024). – Назва з екрана.

27. Капля, А. Виставка, аукціон, концерт, вшанування – складові свята у козацькій Кропивні / Алла Капля // Златокрай. – 2024. – 4 лип. (№ 27). – С. 1, 4.

Сила козацького духу й нескореності: під таким гаслом відбувся благодійний вечір у селі Кропивна Золотоніської громади.

28. Капля, А. Свято Хліба і Пряника: вдячність за партнерство та братерство / Алла Капля // Златокрай. – 2024. – 12 верес. (№ 37). – С. 4.

Культурна делегація із Золотоноші представляла Україну на щорічному фестивалі «Хліба та Пряника» в польському місті Явор.

29. Коваль, Г. З любов'ю до пісні – все життя / Ганна Коваль // Трибуна хлібороба. – 2024. – 19 верес. (№ 36). – С. 2.

Про творчий колектив «Хор міста і села» з Христинівщини та ювілей його засновника, керівника Анатолія Михайлюка.

30. KOZAK SYSTEM співав у центрі Черкас // Черкас. край. – 2024. – 25 верес. (№ 39). – С. 8.

Благодійний концерт рок-гурту на підтримку ЗСУ.

31. Котик, В. Козацька когорта і мистецький тил невтомно допомагають Збройним силам України, щоб якнайшвидше наблизити Перемогу / Віталія Котик // Жашківщина. – 2024. – 16 серп. (№ 65/66). – С. 1, 3.

Фольклорний колектив «Горлиця» Охматівського будинку культури став учасником другого етапу Міжнародного мистецького фестивалю «Козацькій славі жити у віках» на Житомирщині.

32. Котик, В. Охматівська пісня зачарувала серця на міжнародному фестивалі козацького мистецтва / Віталія Котик // Жашківщина. – 2024. – 5 лип. (№ 53/54). – С. 1, 3.

У місті Христинівка відбувся Міжнародний культурно-мистецький фестиваль «Козацькій славі жити у віках», у якому взяв участь творчий колектив «Горлиця» Охматівського будинку культури.

33. Красавіна, Лариса. «Парад імпровізацій» до Міжнародного дня джазу [Електронний ресурс] / Лариса Красавіна // Музика : [інтернет-журн.]. – 2024. – 18 лип. – Режим доступу: <http://mus.art.co.ua/parad-improvizatsiy-do-mizhnarodnoho-dnia-dzhazu/> (дата звернення: 26.07.2024). – Назва з екрана.

Про концерт «Парад імпровізацій» джазової музики у виконанні студентів Черкаського музичного фахового коледжу ім. С. Гулака-Артемівського.

34. Марчик, О. Картини, що стали внеском у нашу майбутню Перемогу / Олена Марчик // Надросся. – 2024. – 12 верес. (№ 37). – С. 2.

Роботи юних художників Корсунь-Шевченківської мистецької школи ім. К. Г. Стеценка були продані на благодійному аукціоні на підтримку Збройних сил України.

35. Марчик, О. Корсунці привезли найвищі нагороди із фестивалю талантів у Болгарії / Олена Марчик // Надросся. – 2024. – 4 лип. (№ 27). – С. 2.

Юні художники та музиканти з Корсуня здобули нагороди на фестивалі «Світ талантів 2024».

36. Марчик, О. На мистецькому конкурсі в Болгарії Україну представляли корсунці / Олена Марчик // Надросся. – 2024. – 15 серп. (№ 33). – С. 1.

На міжнародному мистецькому конкурсі «Star wave» («Зіркова хвиля») в м. Несебр Україну гідно представили та здобули високі нагороди вокалісти та танцівники з Корсуня-Шевченківського.

37. Нестеренко, А. На заході у Тальнівському будинку культури зібрані кошти долучили до збору земляка / Аріана Нестеренко // Новий Дзвін. – 2024. – 29 серп. (№ 35). – С. 8.

До збору коштів на дрон для земляка долучилися кращі творчі колективи Тальнівщини.

38. На благодійному заході підтримали захисників // Родина і світ. – 2024. – 4 лип. (№ 27). – С. 4.

Аматорські колективи Лихолітського та Ревбинського будинків культури Іркліївської ТГ взяли участь у благодійному концерті.

39. Незабутні «Жоржини» в Тальному // Колос. – 2024. – 11 лип. (№ 28). – С. 2.

Виступ вокального тріо «Жоржини» з Шевченкового в рамках нового проєкту «Співочий палац» Тальнівського палацо-паркового комплексу Шувалових.

40. У громаді відбувся захід до Дня Української Державності // Драбівщина. – 2024. – 19 лип. (№ 29). – С. 1.

Урочистості у приміщенні Центру культури і дозвілля селища Драбів.

41. У Черкасах відкрили інсталяцію пам'яті зниклих безвісти військових // Нова Молодь Черкащини. – 2024. – 4 верес. (№ 35/36). – С. 3.

Інсталяція «Серце надії» з'явилася у парку Перемоги.

Бібліографічне видання

**Заклади культури Черкаської області
на сторінках місцевої преси**

Інформаційний список

ІІІ квартал 2024 року

<i>Укладачка</i>	<i>Кравченко Любов Ксенофонтівна</i>
<i>Відповідальна за випуск</i>	<i>Л. Д. Дядик</i>
<i>Редакторка</i>	<i>О. І. Дяглюк</i>
<i>Комп'ютерне опрацювання</i>	<i>Кравченко Любов Ксенофонтівна</i>

Формат 60x84/16

Комунальний заклад « Обласна універсальна наукова бібліотека імені Тараса
Шевченка»
Черкаської обласної ради

18001, м. Черкаси, вул. Байди-Вишневецького, 8.